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  PROTOKÓŁ Nr 10/2019 
wspólnego posiedzenia 

Komisji Rewizyjnej,  

Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

oraz Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

Rady Gminy Bielsk Podlaski 

w dniu 25 października 2019 roku 
 

Miejsce posiedzenia: Sala konferencyjna Urzędu Gminy Bielsk Podlaski, 

ul. Mickiewicza 46.  

Czas trwania posiedzenia: godz. 8.00 – 9.05 

Prowadzący posiedzenie: radny ANDRZEJ BOROWSKI – Przewodniczący Komisji Budżetu, 

Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej. 

Zawiadomienie o posiedzeniu komisji stanowi Załącznik Nr 1 do protokołu. 

Obecni: 

1. Członkowie Komisji Rewizyjnej 

- GAŁUSZEWSKI Walenty 

- KOWALCZUK Jan 

- KRUK Alina 

- MISIUK Albin   

Lista obecności członków Komisji Rewizyjnej stanowi Załącznik Nr 2 do protokołu. 

2. Członkowie Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej 

- BOROWSKI Andrzej 

- CAR Mikołaj 

- CHILKIEWICZ Jerzy 

- KIRYLUK Mikołaj 

- TKACZUK Lucyna 

Lista obecności członków Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej i Przestrzennej stanowi 

Załącznik Nr 3 do protokołu. 

3. Członkowie Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

- TYMIŃSKI Anatol Grzegorz 

- BAJENA Jerzy 

- KORSZAK Alina 

- ONACIK JERZY 

- PAC Jerzy 

Lista obecności członków Komisji Oświaty i Spraw Społecznych stanowi Załącznik Nr 4 do 

protokołu. 

4. Wójt Gminy – RAISA RAJECKA 

5. Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK 

6. Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA 

7. Przewodniczący Rady Gminy – STANISŁAW OLSZEWSKI 

Uzgodniono, że posiedzeniu będzie przewodniczył radny ANDRZEJ BOROWSKI. 

Sprzeciwu nie zgłoszono.  

Prowadzący posiedzenie przywitał wszystkich obecnych, odniósł się również do obecności 

Pana (…………….) wyrażając swoje niezadowolenie co do stosowania przez Niego 

obraźliwych określeń wobec radnych na temat ich pracy w Radzie Gminy.  

 

Porządek posiedzenia:  
1. Zaopiniowanie materiałów na XII Sesję Rady Gminy Bielsk Podlaski zwołaną na 

dzień 30 października 2019 r.: 



2 

 

a) Projekt uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 2019 rok, 

b) Projekt uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz ustalenie wysokości stawki tej opłaty. 

2. Sprawy bieżące. 

a) Wniosek Wójta Gminy dot. podstawy wymiaru podatku leśnego na 2020 rok. 

b) Wniosek Wójta Gminy dot. podstawy wymiaru podatku rolnego na 2020 rok. 

  

Do pkt 1a)  
Wniosek Wójta Gminy  dotyczący projektu uchwały w sprawie zmian w budżecie gminy na 

2019 rok - stanowi Załącznik Nr 5  do protokołu.   

Wniosek przedstawiła Skarbnik Gminy – NADZIEJA  SOKOŁOWSKA. Zwróciła uwagę 

m.in. na zwiększenie środków przeznaczonych na sterylizację zwierząt, zwiększenie  

subwencji oświatowej na pokrycie wydatków wynikających ze zmiany Karty Nauczyciela 

oraz na dofinansowanie wyposażenia w pomoce dydaktyczne do przedmiotów 

przyrodniczych w Szkole Podstawowej im. Jana Pawła II w Łubinie Kościelnym oraz zmiany 

w odpisie na Zakładowy Fundusz Świadczeń Socjalnych.  

Uwag i pytań nie zgłoszono.  

OPINIA – bez uwag. 

 

Do pkt 1b)  
Wniosek Wójta Gminy dot. projektu uchwały w sprawie wyboru metody ustalenia opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz ustalenie wysokości stawki tej opłaty  - 

stanowi Załącznik Nr 6  do protokołu. 

Temat przedstawił Zastępca Wójta Gminy – ANATOL FILIPIUK. Wyjaśnił, że projekt 

uchwały jest wynikiem analizy finansowej wpływów  opłat za odpady i wielkości środków, 

jakie powinny wpływać do budżetu na pokrycie kosztów realizacji zadań z zakresu 

gospodarki odpadami. Wyniki analizy zostały przedstawione w załączonym wniosku Wójta 

Gminy. Wyjaśnił pojęcie „dochodu rozporządzalnego”, zwracając uwagę na stawki górne, 

których nie można przekroczyć. W poprzednio obowiązujących przepisach taki próg nie był 

określany.  ANATOL FILIPIUK stwierdził, że wyliczone nowe stawki będą w całości 

pokrywać zapotrzebowanie. Porównał opłaty obowiązujące w innych gminach, zaznaczając, 

że część samorządów jeszcze nie wprowadziła zmian wysokości stawek. Dodał, że w Gminie 

Bielsk Podlaski od 6 lat nie było żadnej podwyżki. 

Pytania i uwagi radnych: 

- Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI – czy nowa stawka pokryje wszystkie koszty ? 

ANATOL FILIPIUK potwierdził, że pełne zabezpieczenie środków wynika z wyliczeń, 

aczkolwiek proces jest dynamiczny, bowiem deklaracje od mieszkańców ciągle  spływają, są 

zmieniane i aktualizowane. 

- Radna ALINA KRUK – w jaki sposób kwalifikuje się odbiór popiołu ? 

Zastępca Wójta poinformował, że popiół jest zaliczany do selektywnej zbiórki odpadów. 

- Radny JAN KOWALCZUK poddał w wątpliwość, czy firma odbierająca odpady 

posegregowane przez mieszkańców nie niweczy wysiłku włożonego przez mieszkańców w 

segregację, ponieważ wszystkie odpady posegregowane są wrzucane do jednego samochodu. 

ANATOL FILIPIUK wyjaśnił, że samochody odbierające odpady są wyposażone w 

przegrody. Radny ANDRZEJ BOROWSKI dodał, że jeśli nie ma takich przegród, wówczas 

po odbiór odpadów przyjeżdżają dwa samochody. 

- Radny ANATOL GRZEGORZ TYMIŃSKI poruszył problem utylizacji folii pochodzącej z 

działalności gospodarstw rolnych, głównie są to opakowania po nawozach.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że istnieje możliwość pozyskania środków 

finansowych na wyłonienie wykonawcy, którzy zabierze folię gospodarczą. Program taki ma 
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zostać uruchomiony w przyszłym roku. Do tego czasu należy zebrać dane co do ilości tego 

rodzaju odpadów, w tym celu sołtysi otrzymają stosowne informacje. Jeśli uda się pozyskać 

środki, zostanie ustalone miejsce na terenie gminy, gdzie folia zostanie zgromadzona przez 

rolników, a następnie odebrana przez wybraną firmę.  

- Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI pozytywnie odniósł się do propozycji zorganizowania 

jednego miejsca do zgromadzenia folii. Podkreślił, że każde gospodarstwo rolne należy 

traktować jako firmę, więc dowiezienie niepotrzebnej folii w wyznaczone miejsce leży w 

gestii rolnika. Ważne, że będzie zorganizowane miejsce do gromadzenia tego rodzaju 

odpadów. 

- Radny ANDRZEJ BOROWSKI podzielił się doświadczeniem z własnej działalności 

rolniczej, gdzie opakowania po środkach chemicznych oddaje się w miejscu ich nabycia. 

Radny zauważył, że podobne rozwiązanie można zastosować w przypadku folii. Odnosząc się 

do proponowanych stawek opłat za śmieci, dodał, że niektórzy mieszkańcy nie płacą bez 

względu na wysokość stawki.   

- Radny JERZY CHILKIEWICZ powiedział, że radni powinni uprzedzić swoich 

mieszkańców o podwyżkach opłat, aby uniknąć zaskoczenia.  

Wójt Gminy RAISA RAJECKA poinformowała, że termin wejścia w życie omawianej 

uchwały jest przewidziany na dzień 1 stycznia 2020 roku. Mieszkańcy będą informowani o 

wprowadzonych zmianach. Każda zmiana budzi emocje, ale zaległości w płatnościach 

podatków oraz opłat za śmieci ciągle występują. Podkreśliła również, że mieszkańcy nadal 

nie potrafią właściwie gospodarować odpadami wywożąc znaczną ich część do lasu (wersalki, 

kanapy, fotele). Opłaty od mieszkańców wpływające do budżetu gminy są przeznaczane 

wyłącznie na gospodarkę odpadami, ponieważ ustawodawca scedował to zadanie na gminy.  

- Radny WALENTY GAŁUSZEWSKI stwierdził, że społeczeństwo ciągle uczy się właściwej 

gospodarki odpadami, pozytywnie ocenił rozwiązania ustawowe zobowiązujące gminy do 

odbierania odpadów.  

- Radny JERZY ONACIK zaproponował wprowadzenie podwyżki etapami. Podwyżka 

jednorazowa zbliża się do najwyższych stawek. 

ANATOL FILIPIUK wyjaśnił, że przygotowując nowe stawki były brane pod uwagę koszty 

realizacji zadania, a nie górne stawki.  

Skarbnik Gminy – NADZIEJA SOKOŁOWSKA wyjaśniła zasady wydatkowania środków 

przeznaczonych na gospodarkę odpadami. Poinformowała, że w ciągu ostatnich 2 lat na 

zadania związane z gospodarką odpadami dokładane są środki z budżetu gminy, ponieważ 

wpłaty od mieszkańców są niewystarczające, tym bardziej, że nie wszystkie płatności 

wpływają. 

- Radny JERZY PAC stwierdził, że mieszkańcom należy przypominać o obowiązku 

uiszczania opłat za śmieci. Mówić o tym, podkreślił, że mieszkańcy wiedzą, kiedy i gdzie 

należy zgłosić się po świadczenie „500+”, powinni też pamiętać o obowiązku uiszczania 

opłat. 

- ANATOL FILIPIUK powiedział, że wszelkie informacje są dostępne, a urząd nie posiada 

zasobów kadrowych umożliwiających kontrolowanie w terenie i ustalanie, kto nie wywiązuje 

się z obowiązków, dlatego kierowane są prośby do sołtysów o wskazanie numerów 

nieruchomości zamieszkałych czasowo, np. tylko w okresie letnim. Dotychczas z przekazanej 

korespondencji wpłynęło tylko 20% informacji zwrotnej na ten temat. 

- Pani Wójt dodała, że raz w roku analizowane są deklaracje, aktualna jest prośba do sołtysów 

o sygnalizowanie sytuacji  nie wywiązywania się przez mieszkańców z obowiązku posiadania 

pojemników na śmieci.   

 
Innych pytań i uwag nie zgłoszono.. 
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OPINIA – bez wniosków. 

   

Do pkt 2) 
W sprawach bieżących omówiono następujące sprawy: 

a) Prowadzący posiedzenie radny ANDRZEJ BOROWSKI odczytał wniosek Wójta 

Gminy o przyjęcie kwoty 194,24 zł jako podstawę wymiaru podatku leśnego od 1 ha 

na 2020 rok (zgodnie z komunikatem Prezesa GUS). W stosunku do roku ubiegłego 

wzrost stawki wynosi 49 groszy. 

Podczas dyskusji radni zwrócili uwagę na zmniejszające się zasoby drewna, zwłaszcza 

drzew liściastych. Nie zgłoszono wniosku o zmniejszenie podstawy obliczenia 

podatku. 

b) Prowadzący posiedzenie radny ANDRZEJ BOROWSKI odczytał wniosek Wójta 

Gminy o przyjęcie kwoty 58,46 zł jako podstawę wymiaru podatku rolnego od 1 ha na 

2020 rok (zgodnie z komunikatem Prezesa GUS). W stosunku do roku ubiegłego 

średnia cena skupu żyta jest o 7,5% wyższa. 

Podczas dyskusji radni zwrócili uwagę na fakt, iż ogłoszona przez GUS cena żyta  nie 

jest adekwatna do ceny na rynku. Nie zgłoszono wniosku o zmniejszenie podstawy 

obliczenia podatku. 

Ponadto: 

- Wójt Gminy RAISA RAJECKA zapoznała radnych z wnioskiem mieszkańców wsi 

Hryniewicze Małe  o nadanie imienia ks. prał. Wojciecha Wasaka drodze prowadzącej od 

drogi powiatowej do kaplicy pod wezwaniem Ducha św. Pocieszyciela. Zwróciła się do 

ANATOLA FILIPIUKA o przedstawienie procedury w kwestii realizacji złożonego wniosku.  

Zastępca Wójta wymienił kolejne etapy postępowania w tego typu sprawach: 

- Inicjatywa nadania nazwy ulicy, 

- Konsultacje społeczne, 

- Analiza uwag mieszkańców przez Wójta Gminy, 

- Przyjęcie uchwały Rady Gminy, 

- Przekazanie uchwały Wojewodzie Podlaskiemu. 

- Oznakowanie ulicy. 

Pani Wójt poinformowała, że na terenie gminy są również inne miejscowości, przez które 

przebiega kilka ulic (m.in. Ogrodniki, Woronie, Dubiażyn, Widowo) i którym można nadać 

nazwy. Radny ANDRZEJ BOROWSKI dodał, że wniosek jest wspólną inicjatywą 

mieszkańców wsi oraz parafii. Pamiętają oni pracę ks. Wasaka i poparli swoimi podpisami 

wniosek o nadanie nazwy ulicy Jego imieniem. 

- Radni zostali również poinformowani o złożonym wniosku o przyznanie środków na 

przeprowadzenie konsultacji dot. planowania przestrzennego oraz pozyskaniu samochodu 

strażackiego dla jednostki OSP Augustowo. 

- Pani Wójt poinformowała, że zgłoszono wstępnie propozycję urządzenia na terenie gminy 

strzelnicy sportowej. Szczegóły jeszcze nie są znane. 

- Na prośbę radnej ALINY KRUK, Pani Wójt poinformowała, że w związku z tym, iż nie 

doszło do skutku spotkanie mieszkańców z firmą zajmującą się doprowadzaniem gazu, na 

najbliższej sesji Rady Gminy sołtysi otrzymają pisemną informację w sprawie gazu 

przygotowaną przez tą firmę.   

- Radna ALINA KRUK zgłosiła również problem z pojawiającymi się we wsi lisami, które 

wykradają kury. Pani Wójt stwierdziła, że każdy gospodarz powinien pilnować swojego 

dobytku, a zdaniem radnego JERZEGO ONACIKA należy zakazać myśliwym  polowania na 

prywatnych polach.  
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 Innych tematów nie zgłoszono. W związku z tym o godz. 9.05  posiedzenie zostało 

zakończone. 

 

Protokołowała: 

Insp. Ala Wawulska 

 

     

Podpisy obecnych członków:  

Komisji Rewizyjnej: 

1. GAŁUSZEWSKI Walenty 

(Przewodniczący) 

………………………… 

2. KOWALCZUK Jan ………………………… 

 

3. KRUK Alina …………………………. 

 

4. MISIUK Albin ………………………… 

 

     Komisji Budżetu, Gospodarki Komunalnej 

     i Przestrzennej 

1. BOROWSKI Andrzej 

(Przewodniczący) 

………………………… 

2. CAR Mikołaj ………………………… 

  

3. CHILKIEWICZ Jerzy ………………………… 

  

4. KIRYLUK Mikołaj ………………………… 

  

5. TKACZUK Lucyna 

(Prowadząca posiedzenie) 

…………………………. 

 

     Komisji Oświaty i Spraw Społecznych 

1. TYMIŃSKI  A. Grzegorz                      

(Przewodniczący) 

………………………… 

2. BAJENA Jerzy 

 

………………………… 

3. KORSZAK Alina 

 

………………………… 
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4. ONACIK Jerzy 

 

………………………… 

5. PAC Jerzy 

 

……………………….. 

 


